
Informationsmøde den 20. juni 2019 i Valby Nye Villakvarter (VNV).

Mødet foregik i Timotheus kirkens krypt kl. 19.30.

Der deltog 40-50 personer.

Formanden for VNV, Janne Rasmussen, bød velkommen til Claus Mouritsen fra HOFOR, til medlemmerne 
fra VNV, og til formanden for naboforeningen Valby Omegns Byggeforening (VOB), Christina Selden, samt 
eventuelle medlemmer fra VOB.

Hun startede med at henvise til indkaldelsen, hvor der står, at det projekt, som HOFOR viser os i dag, er et 
næsten, næsten færdigt projekt. Det endelige kommer med sikkerhed til at se anderledes ud!

 Der er allerede enkelte ændringer i forhold til det, VNV har sendt ud med indkaldelsen. Måske kommer der
ændringer på grund af mødet i dag. Og så skal det godkendes af kommunen og politiet, og når HOFOR så 
endelig stikker spaden i jorden, så skal det nok vise sig, at nogle ledninger ligger lige lidt anderledes end 
man troede. 

Men hun og bestyrelsen er stadig fuld af tillid til, at det nok skal ende godt. 

Og så glæder vi os utroligt meget til, at vi kan komme i gang med at renovere vores veje og fortove. Det har 
jo stået i bero lige siden vi startede på regnbedsprojektet, og det var faktisk i 2015.

Vi kan vist snart få præmie i patchwork lapning med asfalt.

I den forbindelse oplyste hun, at bestyrelsen har besluttet, at ”vores” side af Overbys Alle i forbindelse med
regnbedsprojektet vil blive renoveret, så den er magen til den anden side altså med granitkantsten og grus. 
Og HOFOR laver regnbedene i granit. Så vi håber meget på, at VOB vil være med!

Hun sagde fejlagtig, at alle kantsten på OBA ved udskiftningsparate. Det er ikke korrekt. OBA 12-28 er 
renoveret i nyere tid. Men uanset det, er det planen at få ens vejsider.

Vedr. de andre veje vil bestyrelsen indhente tilbud både på granitsten/grus og på den eksisterende 
betonkantsten/asfalt løsning. Det vil vi så lægge frem på en generalforsamling til afgørelse.

Formålet med mødet i dag er at informere. HOFOR vil orientere og høre input fra os. Der er kommet nogle 
få input på mails, som også er/bliver givet til HOFOR. Input i dag vil blive skrevet ned.  Nogle spørgsmål vil 
kunne afklares i dag, andre senere.  

Claus Mouritsen, HOFOR, startede med at vise ledningskortet over de offentlige ledninger i vores veje. Alle 
ledninger skal registreres i Ledningsejerregisteret, LER, så derfor burde der ikke komme overraskelser vedr. 
placeringer. Men der er rigtig mange ledninger i vores veje, hvilket gør placeringen af regnebedene 



kompliceret. De har 3 hensyn, der styrer placeringen: ledningerne, hydraulik – altså hvor meget vand kan 
der nedsive- og trafikken.

Dertil kommer krav fra kommunen og politi med hensyn til fortovsbredde, tilstrækkelig vejbredde til 
passage af ambulancer, brandbiler og renovationsbiler m.v. 

Der er i forhold til eksisterende og planlagte overkørsler lavet kørekurver, hvis der er placeret et regnbed i 
nærheden, således at der er mulighed for at køre ind fra begge sider.

Når projektet et godkendt af politi og kommune, så skal det i udbud. Der er en del af udbuddet, at VNV skal 
tilbydes samme priser, hvis vi vælger samme entreprenør.

”Bulerne” er et ønske oprindeligt fra VNV, men de er vigtige for at nå op på den ønskede kapacitet. 

Han forventer/håber, at de graver i oktober. Det vil tage 4-6 måneder. Der bliver byggerod og gener, men vi
skal nok kunne komme ud og ind. 

De gennemfotografer alt inden og erstatter, hvis der er skader.

Christina Seldon, VOB, nævnte, at de havde nogle gamle brostensovergange fra dengang vejene var 
jordveje, og de skulle bevares. Hun vendte efter mødet tilbage med oplysning om, at der ikke er nogen på 
Overbys Alle.

NEDENFOR FØLGER SPØRGSMÅL OG SVAR, DELS SPØRGSMÅL SENDT PR. MAIL OG DELS SPØRGSMÅL 
STILLET PÅ MØDET.
Det kan måske være lidt uoverskueligt, men prøv at læse det igennem og find dit eventuelle spørgsmål og 
det relaterede svar.

Tegninger fra Hofor med kørekurver for MA48, AA26, TA7 og TA1 er vedhæftet.



Kommentarer vedr. regnbede:

Pr. mail

Hej Thomas
 
Tak for info, jeg kan se at der er placeret et vejbed lige overfor Monrads alle 48 som vil 
besværliggøre indkørsel til vores husstand(endnu ikke etableret) jeg vil foreslå placering et
andet sted.
 

Kommentar(Selve overkørslen er etableret – og er indtegnet af HOFOR.)

Se kørekurve fra HOFOR vedhæftet.

Hvor langt kommer regnvandsbedene til at 'stikke ud' fra kantstenen? 
Jeg spørger, fordi der er placeret et regnvandsbed lige klods op ad vores udkørsel. Hvis det bliver 
placeret med den præcise placering, vil vi udelukkende kunne køre lige ud ad vores 
indkørsel/carport, og det er ikke muligt, når der skal drejes tidligt grundet vores smalle veje.

Tcshernings Allé 7

Deltog også på mødet. Se nedenfor

Se kørekurve fra HOFOR vedhæftet

Vi kan desværre ikke deltage i mødet den 20. Ærgerligt.

Planen ser umiddelbart fin ud - men lige en praktisk kommentar i forhold til de faskiner og 
bede der skal ligge udfor Ansgars Alle 26 og den på hjørnet ved Ansgars nr 9 ... (jeg bor i 26) 
- Er det hensigtsmæssigt at lægge bedene på den måde der? Lige den plads bliver anvendt 
som vendeplads for rigtig mange biler - både lokale der må køre ned og vende for at komme 
ud - og for biler til stationen, taxaer, håndværkere, politi, ambulancer. Skraldebiler anvender 
også det store areal som vendeplads - og skal bakke ned til os i de tre huse (9, 28 og 26), og 
lastbiler der skal levere varer eller andet på Ansgars Alle vender også der - jeg er bekymret for
risiko for påkørsel af bedene, og dermed hurtige ekstraudgifter i form af reparation. Hvis Hofor
ikke mener det er et problem så fint med mig... de har antageligt dygtige folk på sagen. 
Området er blot meget anvendt af også andre biler end vores egne personbiler.

Jeg synes det bliver spændende, og det er et godt projekt. Og jeg håber at de meter fortorv 
som er ud for os og nr 28 bliver lavet også ved samme lejlighed. .. som jeg har skrevet om 
flere gange :-)

Tak for det store stykke arbejde du og resten af bestyrelsen gør. Det er meget værdsat!!! 

Mange venlige hilsner

Ansgars Alle 26

Se kørekurve fra HOFOR vedhæftet



Jeg vil godt gøre opmærksom på at det regnvandsbed, det ligger ud for Monrads Alle  nr 
26/28 ligger meget tæt på, hvor vi er ved at etablere en indkørsel ind til nr 28.
Det er meget vigtigt at det ikke kommer ind over til vores grund, da vi indenfor et par 
måneder etableret en indkørsel helt tæt på skel.
Det ligner på tegningen at den går lidt ind over.

Monrads Alle 28

HOFOR har flyttet bedet, da der er givet tilladelse fra kommunen til overkørsel, men på mødet var der også 
spørgsmål fra nummer 28 om mulighed for flytning, se nedenfor.

Jeg skriver til dig vedrørende vejafslutningen mod viadugten mellem tschernings allé 14 og 15. Vi er begge huse 
udfordret med henblik på deltagelse på informationsmødet.

Det foreslåede vejbed vil besværliggøre adkomst til indkørsel til Tschernings allé 15, og efter samtale med nabo i 
nummer 14 har vi i fællesskab kommet frem til at hvis det pågældende bed rykkes nogle meter nordover, vil der både 
være tilgodeset parkeringsplads til 14 og adkomst til 15.

Skal denne forespørgsel fremlægges til mødet? Hvis vi ikke kan deltage, hvor skal forespørgsel så fremlægges, og inden
hvilken frist?

Se kørekurve fra HOFOR vedhæftet

På mødet:

Svar = svar for HOFOR

Charlotte ASA 14. Der er lagt stærkstrøm ind for nylig. Ved i det?

Svar. Der skal søges LER-tilladelse, hvor alt skal være registreret i en database. Så , ja.

OBA 18 Ved Domus Vista er der lavet er lignede projekt. Der har været stor forurening. 

Svar. Der er også registreringer på det, men den er mangelfuld nogen steder. Forventer dog ikke problem 
her.

Skriftligt Spm fra TA 14/15

Svar: De er i gang med at kigge på det. Der er 3 faktorer, trafik, hydraulik og ledninger. Og alt skal gå op.

TA 7. Bedet blokerer indkørsel fra syd. Se også mail ovenfor. 

Svar: Myndighedskrav i afstand mellem bed og kantsten 3.70m. Hvis man gør det smallere, så er der nogle, 
der finder på at parkere.  Der er også krav til kørekurver, som betyder, at man skal kunne køre ind fra begge
sider. Han vil kontrollere, om kravet til kørekurver er opfyldt. 



TA 7. Hvad er afstanden fra bed til indkørsel?

Svar 1 meter.

TA 7: Der er et problem med biler, der parkere lige over for, så kan man ikke komme ind.

Svar: der bliver lavet en plan vedr. parkering, som også skal godkendes af kommunen.

JPR. Vi tager eventuelle parkeringsproblemer op, efter regnbedene er lavet. Foreløbigt afventer vi P-zone 
projektet, som vi sagde ja til på generalforsamlingen.  Ansøgningen til kommunen er ved at blive lavet.

HOFOR. Regnbedene bliver tegnet op på vejen, før de graver.  Så de sidste justeringer kan ske der.

ASA 13. Man har krav på, at man kan komme ind og ud af sin overkørsel?

Svar: Ja, der er lavet kørekurver ved alle overkørsler.

ASA 2 Har problemer med parkerede biler.

Svar. Flytning af bede er svært.

HOFOR overtager alle regnvandsbrønde.

Visning af skitse af bed med tilløb og fraløb: Der skal bl.a være sikkerhed for, at vandet ikke løber langs med
eksisterende ledninger m.v. ind i ejendommene. Hvis bedet ligger over fjernvarmeledningen, så skal vandet 
ledes over til den anden side for at nedsive.

 MOA 50 Hvad er dimensioneringen af bedene?

Svar. Den er lidt lavere end 10-årshændelse på bedene alene. Men de har en sikring med en rist, som fører 
til hovedledningen, som burde opfylde 10-årshændelsen. De brede bede i rundingerne er gode. 

ASA 15 Hvad er en en 10-årshændelse?

HOFOR skal kunne klare en 10-årshændelse. Det var rørene dimensioneret til i 50.erne. Det er de ikke 
mere. Alternativet ville være en ny fællesledning + påbud om større stikledning, som den enkelte 
grundejer, selv skal betale. 

Kantsten skal være nu 10-13 cm over vejen for at medvirke til sikre at vandet kan rummes på vejbanen ved 
en 10-årshændelse. Derfor godt hvis vi laver nye kantstene! Og  godt med de større bede i rundingerne.

VOB Er det en fordel, at erstatte asfalt bort med grus bort.

HOFOR Nej. Det betyder kun minimalt om noget. Det grus, de har bliver meget hurtigt vandfyldt, og vandet 
løber så ud på vejen.

Hvor tit kommer en 10-årshændelse?  Der har været 100 års hændelser hvert år siden 2011 et eller andet 
sted i landet.

 AA18 Hvad slags kloak har vi?



Svar: Der er fælleskloak.

Faskine lægges kun i den side, hvor fjernvarmen ikke er, da der ikke må nedsives der. Der lægges filtermuld 
i faskinen, som renser vandet. Det er et krav fra kommunen. Det skal skiftes hvert 5-10 år. De skal tage 
jordprøver løbende. Planterne renser også, men er også et krav til grønt fra kommunen. De skal være 
tørkeresistente.

OBA 52 Kan jeg parkere overfor bedet, som ligger overfor mig? 

Svar: Der skal være 5 meter + fra bedet, for at man kan parkere (lovligt). 

OBA 52. Der er 19 bede på OBA og 9 på ASA. Hvorfor det?

Svar: PÅ OBA ligger de overfor hinanden. De andre veje er desværre for smalle til det.

MOA 18 Kan man ikke tage noget af fortovet.

Svar: Nej. Kommunen forlanger mindst 2 meter fortov. 

MOA 28 Bliver fortovene også renoveret?

JPR Ja af VNV. Såvel vejbaner som fortove bliver renoveret.

ASA9 har ikke noget imod ej vendeplads ud for sig. 

JPR(Problem, at der skal kunne vendes, da det er en blind vej. Skraldebilen skal kunne komme ind og ud)

OBA  38 Hvad hvis VOB ikke går med?

Svar. Så må de fjerne regnbede på VOBs del. Men deres bump skal ændres efter krav fra kommunen. Der 
skal være bump ved hvert regnbed.

Hvis det går rigtig galt, så falder OBA pga af trafikken. Man kan ikke spørge kommunen på forhånd. De vil 
ikke svare.

Der er møde om det i VOB 29.august.

OBA 46 Nummer 44 vil gerne nedlægges sin overkørsel. Kan han stadig det.

JPR.  Ja, men han skal selv søge kommunen om det. VNV har tilbudt at betale for nedlæggelser, da det 
frigør plads til parkering. 

OBA 46 Han er glad for bedene ud for sig.

ASA 15. Brostenstriberne  i VNV

Svar: For at få godkendt 30 km zonen, skal de formentlig fjernes. De laver nye bump ved regnbedene. Hofor
betaler.



VOB Bliver der tale om pletreparationer på OBA rundt om bedene?

Svar. Ja.

MOA 26.  Vil gerne have indkørsel, der hvor der ligger et regnbed. Ved godt hun er for sent på den. 

Svar HOFOR vil kigge på det.

ASA 14. 

Hendes mand siger, at regnbedet overfor dem tager p-plads på vejen. Det er ok. Men hun tror, det er der , 
den nye stærkstømsledning er.

Svar. De kontrollerer det.

ASA 14 Er der tager hensyn til at de og nr. 16 kan komme ind og ud fra begge sider.

Svar Ja. Det skal der. 

ASA 16 Hvad med parkering

Jpr. Som sagt afventer vi foreløbigt P-zone projektet – og regnbedene.  Og så må vi se på, om der stadig er 
problemer og tage fat på det. 


